
i kamenné čistírny v Praze.
Jednatel společnosti cleany s.r.o. provozující online 

HANUŠ ZVOLSKÝ

„Prosazujeme ekologičtější cesty čištění, inovujeme
obor a jako čistírna 21. století implementujeme nové
technologie. Této akce se rád znovu účastním, protože
dává smysl a je skvělou příležitostí k diskuzi s výrobci
textilu, kterým můžeme představit svůj pohled na věc
a případně nabídnout poradenství, které povede k
tomu, že starost o oděvy bude pro zákazníka
maximálně pohodlná."

Hosté - TexTalk 02

Ředitelka Prádelny a čistírny Jihlava, s.r.o., v jejím
provozu pracuje od roku 1999. Viceprezidentka
Asociace prádelen a čistíren ČR.

MARTINA PROŠKOVÁ

což přispívá udržitelnosti."

„Našim cílem by měly být oděvy pratelné v co
nejnižších teplotách. Dosáhneme tak příznivého
snížení textilního otěru a menšího opotřebení, 

Jednatelka společnosti Korál servis LTM s.r.o., kterou
založili její rodiče v roce 1997 se specializací na praní
a čištění pracovních oděvů, rukavic, technických
textilií, impregnaci stanů a v neposlední řadě na
čištění kusových koberců v segmentu B2C. 

KATEŘINA MAREŠOVÁ

„Podle našich zkušeností stojí v cestě za udržitelností
pracovních oděvů špatné značení, k jejich účelu jsou
zvoleny nevhodné materiály s mnohdy krátkou
životností, neznalost spotřebitele při výběru oděvů
pro průmyslové praní a neochota investovat do
kvality."



v Třešti, která patří mezi přední výrobce oděvů v České
republice. Každý rok zde vyrobí na 90 tisíc kusů
oděvních výrobků. Pracuje zde jako obchodní zástupce
pro tuzemský trh.

Profesní život spojil s firmou VÝVOJ, oděvní družstvo 

VÍTĚZSLAV ŠALANDA

v kruhu. Je také správné mluvit s mladou generací."

„Pokud se nebudeme bavit o tom, jak to vidí ten
druhý, tak máme jen tu svojí výseč úhlu pohledu, 
což může být zavádějící a způsobovat, že se točíme 

a chemické čistírny, zástupkyně Asociace pro evropské
záležitosti v rámci členství v Evropské asociaci textilní péče.

Provozní manažerka skupiny ITM s.r.o. působící v oblasti
turismu, hotelnictví, prádelenství a ve správě majetku. Členka
předsednictva Asociace a Komise pro malé prádelny 

NIKOLA KAŠPAROVÁ

„Edukace je cesta. Připravujeme mobilní aplikaci pro
textilní tvůrce, návrháře a studenty textilních oborů.
Bude umět posoudit kombinace vhodných materiálů,
informovat o novinkách v oboru a bude fungovat
také jako market place. Pokud budou mít studenti
přebytky nebo nedostatky některých materiálů,
budou si je moci vyměňovat.“

„Tento rok představuje pro Elis významný milník, protože
jsme přijali důležitý závazek v rámci naší role v boji proti
změně klimatu. Těším se na sdílení zkušeností, praxe a
tipů s kolegy z oboru. Největší překážku a zároveň výzvu
v udržitelnosti oděvů vidím nejen v technických
aspektech, ale hlavně v potřebě spojit celé odvětví
textilního průmyslu, abychom mohli společným úsilím
efektivně řešit otázky budoucí udržitelnosti. Všichni
musíme táhnout za jeden provaz.”

Ve společnosti Elis Textil Servis s.r.o. zaměřující se zejména
na údržbu prádla v průmyslu a farmacii působí jako kvalitářka
pro environment a společenskou zodpovědnost. 

KRISTINA KELLNEROVÁ

mailto:salanda@vyvoj.cz


Jednatel největší české prádelny CHRIŠTOF, spol. s r.o.
specializující se na zdravotnické prádlo. Viceprezident
Asociace prádelen a čistíren ČR.

JAN CHRIŠTOF 

„Stále více se bavíme o nutnosti chovat se šetrně k
naší planetě, vidíme dopady nezodpovědného chování
lidstva a stále více je kladen důraz na ekologii a
udržitelnost. Týká se to samozřejmě i textilního
odvětví, se kterým souvisí i následná údržba prádla
doma či v průmyslových prádelnách a čistírnách.
Zároveň je i složitá otázka, co s obnošeným prádlem
či poničeným textilem dále. Společná diskuze je zcela
jistě cestou, jak se pokusit udržitelnost oděvů zlepšit."

Hosté - TexTalk 02

Módní návrhářka, která razí cestu udržitelné módy,
tedy zboží s jasným původem tolik nezatěžující
planetu. Vlastní volnočasovou módní značku
NUGGO.

MARKÉTA KOVÁŘOVÁ

„Nejsem žádný ekomaniak, ale když dnes přijdete do
obchodu a vidíte ta kvanta oblečení, každému musí
být jasné, že se tohle všechno nemůže unosit. Trh s
oblečením je přesycený a je to problém, stejně jako
jeho následná likvidace. Cesta je v udržitelné módě
a lidé si to začínají uvědomovat. Oblečení na míru
dává smysl.“

Vedoucí provozu Prádelny a čistírny Jihlava, s.r.o. s
téměř třicetiletou praxí, mistryně v oboru,
předsedkyně Komise pro malé prádelny a chemické
čistírny.

HANA ŠABATKOVÁ

v cestě za udržitelností."

„Ze své zkušenosti vnímám jako největší problém
nevhodné kombinace látek a doplňků, které se
společně nedají prát a čistit. Často se setkáváme
také s použitím špatného lepidla a obecně
nesprávného označení textilie. To vše je překážkou 



„Ze své praxe vím, že chování zákazníka je pro obchod
klíčové. Tím je zákazník významným článkem v principech
udržitelnosti, kde může nastat rychlá změna ve vnímání a
jeho projevech. Kulturu prodeje bereme velmi vážně a
aktivně podporujeme zodpovědné nakupování. Na prvním
místě je vždy pomoc zákazníkovi, kterému věnujeme
potřebný čas a pozornost. Tak, aby nakoupil správný oděv,
který mu padne. Zákazník od nás odchází s kvalitním,
dokonale padnoucím oděvem a poučený, jak o zakoupený
produkt správně pečovat, aby mu dělal radost co nejdéle.
Vnímám tuto akci jako výbornou příležitost propojit své
znalosti s dalšími textilními výrobci, čistírnami a
prádelnami. Hledat společné cíle a navázat spolupráci.“

Oděvní technoložka výrobního oddělení společnosti
BANDI VAMOS a.s.

MICHAELA POHOŘELSKÁ

„Moje práce na produktu nekončí v momentě ukončení
výroby. Stejně jako správně nastavené výrobní procesy je
pro mě neméně důležité, jak výrobek obstojí u zákazníků a
zda splňuje všechny požadavky pro udržení dlouhodobé
kvality. Velmi oceňuji možnost setkání s odborníky čistíren
a prádelen, jejich pohled na věc, seznámení se s jejich
postupy, které nás mohou posunout blíže k lepší kvalitě
našich výrobků z hlediska technologického a tím i lepší
udržitelnosti.“

Ředitel prodeje obchodního oddělení společnosti
BANDI VAMOS a.s.

MILOŠ KNEDLHANS

Výkonná ředitelka Asociace prádelen a čistíren ČR,
organizátorka TexTalk.

MONIKA BÝMOVÁ 

„V dnešní přehlcené době není snadné něčím zaujmout.
Proto mám radost, že po jarní úspěšné premiéře
TexTalku se nám na podzimní akci už většina odborníků
z textilního průmyslu přihlásila sama. Můžeme tak
upozorňovat na prádelny a čistírny jakožto na klíčové
hráče v cestě za udržitelností oděvů.”



Hosté - TexTalk 02

Manažerka veletrhů módy a obuvi STYL a KABO na BVV

DENISA KACHLÍŘOVÁ

„Udržitelnost provází poslední ročníky našich veletrhů
jako jedno z hlavních témat. Ať už se jedná o naše
vystavovatele, kteří se touto cestou vydali, nebo
problematiku, která je zpracována formou přednášek.
Na únorový veletrh připravujeme svatební módu. Pro
zastoupené firmy a svatební salóny je téma správně
zvoleného materiálu, jeho následného správného
čištění a celková péče zásadním parametrem. Věříme
v propojení a sdílení know-how prádelenského,
čistírenského a oděvního průmyslu na jednom místě.“

Jednatel rodinné firmy P-MM s.r.o. provozující prádelny
a čistírny. Člen předsednictva Asociace a Komise pro
malé prádelny a chemické čistírny. Zabývá se certifikací
čistíren.

MIROSLAV MALINA

„Z pohledu provozovatele čistíren vidím největší
problém v součinnosti výrobců oděvů se subjekty, které
nabízejí jejich následný servis. Řada oděvů má na sobě
ozdobné prvky, které nelze běžně čistit bez poškození.
Stejně tak dochází ke kombinaci materiálů rozdílného
složení, které nelze čistit jednou technologií a tím
pádem udržovat v dobrém stavu. To vede k častému
obměňování oděvů."

Majitelka čistírny v Paláci Platýz v centru Prahy Pavlína
Pichler s dcerou Patricii. Specializují se na individuální,
luxusní, speciální a prémiové čištění oděvů.

PAVLÍNA A PATRICIE PICHLER

„Největší překážkou v udržitelnosti oděvů je nadměrná
spotřeba a plýtvání textiliemi, což způsobuje znečištění,
emise skleníkových plynů, ztrátu biologické rozmanitosti
a vyčerpání přírodních zásob. Dále neznalost původu
použitých materiálů a způsobu jejich zpracování.”



V textilním průmyslu působí přes 30 let. Je jednatelkou
společnosti PETEX Jihlava s.r.o. vyrábějící pracovní
oděvy, která vznikla v roce 1992 a svou činností navázala
na tradici ve výrobě pracovních oděvů na bývalé výrobní
družstvo Vysočina.

IRENA MATĚJKOVÁ

„Jako firma s dlouholetou tradicí vyrábíme pracovní a
myslivecké oděvy. Snažíme se šít kvalitně a česky, a to i
nestandardní velikosti. Výběr kvalitních textilních
materiálů je však omezený, protože chybí výrobci. To je
důvod, proč se řada firem obrací na asijské producenty,
což je podle mě překážkou udržitelnosti.”

Technologická specialistka ve společnosti Professional support
s.r.o. zabývající se výrobky pro profesionální praní a čištění.

ŽANETA FIALOVÁ

„Jsme předním dodavatelem optimalizačních řešení pro
prádelny ve střední Evropě s cílem snížení energetické
náročnosti provozů a tím i uhlíkové stopy. Ekologičtější
cestu údržby moderních textilních materiálů vidíme v
mokrém čištění a zavádění Eco Friendly řešení. Každá
příležitost pro setkávání se s odborníky z oblasti textilu,
materiálových složení a inovativních materiálových řešení
je pro nás obrovskou příležitostí ke zdokonalování naší
práce."

Vedoucí prodejen společnosti PETEX Jihlava s.r.o.
vyrábějící pracovní oděvy.

KATEŘINA ŠVOMOVÁ 

„Šijeme výrobky pro řadu firem, například i výšivky
na župany, takže mě zajímá, jak se na údržbu těchto
věcí dívají odborníci. Z praxe vím, že problematické
bývá použití sušičky. Také mě zajímá názor, co vše
by mělo být na štítku, přestože pro to samozřejmě
existují pravidla, kterými se řídíme. Vždy je ale
prostor na zlepšení. Jsem moc zvědavá i na módní
přehlídku a na exkurzi po provozu jihlavské prádelny
a čistírny."



Hosté - TexTalk 02

Mladé návrhářky, studentky SUPŠ Jihlava-Helenín

TEREZA BENEŠOVÁ, ELIŠKA
DOLEŽALOVÁ, ANNA POLIŠENSKÁ

Anna (vpravo): „V budoucnu bych se ráda věnovala
dětem, učila je kreativně přemýšlet a vedla je k
řemeslu a ručním pracem.”

Tereza (vlevo): „Po studiu bych se chtěla věnovat
řemeslu a rodinné firmě, která má šicí dílnu.”
Eliška (uprostřed): „Na vysoké plánuji studovat
textilní materiály, zejména vývoj těch udržitelných.
Ekologie se objevuje v mé práci od začátku. Ráda
upcykluji a vdechuji starým věcem nový život.”

„Největší překážkou v udržitelnosti oděvů je
podle mě především nízká kvalita používaných
materiálů společně s jejich nevhodnými
materiálovými kombinacemi. Další překážkou je i
vysoká cena samotné služby čištění/praní, což
potom mnoho zákazníků vede k tomu, že místo
vyčištění/vyprání si při dnešních cenách
konfekce raději zakoupí výrobek nový.“

Dohlíží na chod prádelny a čistírny ARBELA v
Hodoníně. Dříve působil jako manažer v síti
rychločistíren oděvů Ideal Česká s.r.o. (Bel &
Blanc, 5àSec). 

DAVID ČOLAS

Učitelka odborných předmětů Střední
uměleckoprůmyslové školy Jihlava-Helenín.

KATEŘINA NOVÁKOVÁ

„Současná doba přenastavila přístup mladých
designérů a to, jak přistupují k různým zadáním.
Není to jen o designu a barvách, ale i o tom, jak
se s jejich výtvorem bude pracovat dál. Studenty
učíme, že když z textilního výrobku můžete dvě
třetiny použít, tak to dává smysl. Na cestě za
udržitelností je nezbytné spolupracovat a
propojovat i zdánlivě nepropojitelné.”


